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t.v.v. J.M. van Keulen 

Afwezig m.k.: de heer J.M. van Keulen (wethouder, VVD) 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

 

A. ALGEMEEN DEEL  

 

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

• Opent de vergadering om 20.02 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

• Kondigt aan dat wethouder Schroor na afloop van de vergadering een vertrouwelijke mededeling zal 

doen. 

 

A.2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A.3. Rondvraag 

Er zijn geen woordmeldingen. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL  

 

B.1. Gemeenterekening 2017 (raadsvoorstel 19 juni 2018) 

B.1.a. Programma 10 Veiligheid (+ Monitor Veiligheidsbeleid 2018-I, collegebrief 7 juni 2018) 

Dhr. Lammers (Student en Stad): 

• Is blij dat de aanpak van het aantal woninginbraken werkt en is blij met de daling. 

• Vindt dat ook het uitgaansleven veilig moet zijn en bekijkt dat graag breder dan het stabiliserende 

aantal geweldsincidenten. Ongewenste intimiteiten komen veel voor en worden vaak niet gemeld. 

Hoe ziet de burgemeester dit probleem? 

• Oppert mensen die uitgaan actief te bevragen op hun ervaringen. 

• Is benieuwd of de burgemeester de conclusies van het onderzoek naar experimenten met legale 

wietteelt onderschrijft, specifiek dat niet gestopt zou moeten worden met legale teelt bij succes. 

• Vraagt of de gemeente in navolging van Loppersum mogelijkheden ziet voor medicinale wiet. 

Mw. Coenen (100% Groningen): 

• Zoekt bij het lezen van de jaarrekening naar fouten en slechte cijfers, maar is onder de indruk van de 

resultaten. Dat is een groot compliment waard aan alle uitvoerenden. 

• Verzoekt in volgende jaarrekeningen aan te geven waarom gegevens voor een indicator niet 

beschikbaar zijn. Voldoen indicatoren dan wel of zijn er betere? 

• Vindt de enorme afname van het aantal woninginbraken fantastisch. 

• Hekelt het kwalijke gestuntel van minister Wiebes met zijn ingetrokken opmerking dat de regio op 

zou moeten draaien voor versterking. Aangezien Groningers de minister niet meer vertrouwen, zou 
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de burgemeester willen bevestigen dat hier absoluut geen sprake van is? 

• Ziet het aantal incidenten in het uitgaansleven stabiliseren, maar pleit voor het verhogen van de 

ambities om het nog veiliger te maken. 

• Is trots dat het in Groningen minder slecht gaat dan in andere steden wat betreft ongewenste 

intimiteiten, al is het nooit goed genoeg. 

• Sluit aan bij Student en Stad wat betreft lokale wietteelt. 

Mw. Akkerman (VVD): 

• Stelt dat Groningen al relatief veilig is en zoekt naar verdere verbeteringen. 

• Deelt de conclusie dat de aanpak van woninginbraken werkt. In de recente Veiligheidsmonitor stijgt 

het weer ligt, dus het is wel iets om scherp op te blijven. 

• Begrijpt dat het lastig is te beoordelen of veel meldingen van huiselijk geweld goed zijn vanwege 

meldingsbereidheid of slecht omdat het veel voorkomt. Blijvende inzet is erg belangrijk. 

• Betreurt dat de aangiftebereidheid zo laag is wat betreft diefstal en inbraak bij bedrijven. Ziet het 

college mogelijkheden deze te verhogen zodat de cijfers een reëler beeld geven? 

• Vindt het aantal aangiften van geweld tegen mensen met een publieke taak aan de hoge kant. Het 

moet duidelijk zijn dat het echt onacceptabel is. 

Mw. Brouwer (PvdA): 

• Constateert dat het best goed gaat met veiligheid in Groningen. 

• Is blij dat het plan van aanpak woninginbraken duidelijk succes boekt. Zijn er elementen te kopiëren 

naar andere gebieden, zoals de toenemende diefstal van dure elektrische fietsen? 

• Is benieuwd wanneer de resultaten te verwachten zijn van het onderzoek naar de stijging in 

meldingen huiselijk geweld. 

• Roept op door te gaan met de ingeslagen weg om met politie, justitie, Belastingdienst en FIOD 

samen te werken om ondermijnende criminaliteit aan te pakken. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

• Is blij dat het aantal woninginbraken daalt. 

• Sluit aan bij Student en Stad wat betreft veiligheid in het uitgaansleven. 

• Heeft meermaals aangegeven dat er een bewezen verband is tussen dierenmishandeling en andere 

problemen achter de voordeur. Het zou al in de draaiboeken van hulpverleners worden meegenomen, 

maar uit navraag blijkt dit niet het geval te zijn. Kan dit als indicator worden meegenomen? 

• Vraagt waarom de trajecten met problematische jeugdgroepen ver onder het beoogde aantal scoren. 

Ligt het wel op schema? 

• Benadrukt het belang sekswerkers te horen bij ontwikkeling van nieuw beleid. 

• Is bezorgd over de niet-legale prostitutie en mensenhandel. Er is weinig zicht op. Hopelijk werpt de 

verbeterde afstemming met ketenpartners volgend jaar vruchten af. 

• Geeft als aandachtspunt bij fysieke veiligheid mee ook oog te hebben voor dieren. De heringedeelde 

gemeente krijgt er 20.000 runderen en 100.000 kippen bij. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

• Sluit aan bij de constateringen dat Groningen relatief veilig is. 

• Sluit aan bij de vraag of elementen van de aanpak woninginbraken elders toepasbaar zijn. 

• Vraagt zich af of gezien de scherpe daling van het aantal inbraken de prioritering heroverwogen kan 

worden, bijvoorbeeld met meer prioriteit op huiselijk geweld of mensenhandel. 

• Heeft de begroting naast de jaarrekening gelegd en mist rapportering over burgerinitiatieven voor 

buurtpreventie, het digitaal opkoopregister, gebiedsverboden voor recidiverende plegers van geweld 

en/of overlast, en het verplicht stellen van polycarbonaat na glasincidenten. 

• Sluit aan bij Partij voor de Dieren wat betreft het betrekken van sekswerkers en bij Student en Stad 

wat betreft ongewenste intimiteiten in het uitgaansleven. Discriminatie in het uitgaansleven is ook 

een onderwerp wat weinig gemeld wordt. 

• Roept op te voorkomen dat een experiment met legale wietteelt door landelijke politieke 

omstandigheden zo verwatert dat de stad er weinig profijt meer van heeft. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Is positief over het nieuwe prostitutiebeleid met minder overtredingen in de vergunde sector en meer 

bestuursrechtelijke maatregelen in de illegale sector. 
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• Hoopt dat de lichte stijging in woninginbraken in de Veiligheidsmonitor aan het eind van het jaar 

geen afbreuk doet aan de dalende trend. 

• Hoopt op een hogere aangiftebereidheid bij geweld tegen hulpverleners. Het mag niet normaal 

gevonden worden. 

• Sluit aan bij de zorgen over huiselijk geweld. 

• Valt de flinke stijging van het aantal gesloten drugspanden op. Het is goed hierop in te zetten 

vanwege brandgevaar en raakvlakken met andere vormen van criminaliteit. 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Is benieuwd naar de analyse over de toename van meldingen huiselijk geweld. Er lijkt nu geen 

helder beeld te zijn van de problematiek. 

• Lijken de conclusies over de aanpak van problematische jeugdgroepen wat te positief gezien de 

resultaten in Lewenborg en de meer genuanceerde collegebrief hierover. 

• Vraagt of het college een rol voor de gemeente ziet om de aangiftebereidheid onder hulpverleners te 

vergroten en daders te pakken. 

Dhr. Schimmel (D66): 

• Concludeert al vier jaar dat Groningen relatief veilig is en steeds veiliger wordt. 

• Sluit aan bij GroenLinks dat de sterke daling van woninginbraken wellicht noopt tot herprioritering. 

Hetzelfde gaat op voor motorclubs vanwege landelijke stappen. Dit lijkt iets voor de volgende raad. 

• Wijst erop dat het afnemen van het aandeel jonge mannen ook een verklaring kan zijn voor 

toenemende veiligheid. Niet alles is toe te schrijven aan het gemeentelijke beleid en het goede werk 

van politie, handhavers en hulpverleners. 

• Vraagt zich af of het altijd nodig is een drugspand te sluiten. Bij gezinnen wordt hier al omzichtiger 

mee omgegaan, maar is het niet in meer gevallen mogelijk een betere oplossing mensen in hun huis 

te laten om van daaruit op het rechte pad te komen?  

• Gaat ervan uit dat de burgemeester sluiting van drugspanden zorgvuldig afweegt, maar lijkt het toch 

goed dit vraagstuk ook politiek te wegen in de nieuwe raad. Sluiting gaat overlast tegen, maar kan 

veel andere negatieve effecten hebben. 

Dhr. Sijbolts (Stad en Ommeland): 

• Is ook bezorgd over geweldsincidenten in het uitgaansgebied en vraagt zich af of aanvullende 

maatregelen nodig zijn. 

• Is benieuwd wanneer de nadere analyse over Veilig Thuis beschikbaar komt. 

• Sluit aan bij de vragen over drugspanden. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Sluit aan bij Partij voor de Dieren wat betreft illegale prostitutie. De aanpak van WebIQ ziet er 

veelbelovend uit, hopelijk werpt dat in de volgende jaarrekening vruchten af. 

• Ziet een verdubbeling van casusoverleggen over radicalisering en jihadisme. Is dat het gevolg van 

betere samenwerking of is er een toename van radicalisering en jihadisme in de stad? 

• Roept op bij overleg over het uitgaansleven te rade te gaan bij horeca en portiers. 

Burgemeester Den Oudsten: 

• Dankt de commissie voor de positieve woorden. Het is te danken aan een jarenlange integrale 

beleidsvoering op vele terreinen. 

• Benadrukt dat er zich altijd bepaalde zaken zullen voordoen die nu eenmaal horen bij een grote stad. 

• Noemt als voorbeeld incidenten in het uitgaansgebied, waar de hele nacht mensen rondlopen die niet 

altijd even nuchter zijn. 

• Krijgt nauwelijks signalen over ongewenste intimiteiten en discriminatie, maar gaat ervan uit dat het 

iets onveiliger is dan bekend. 

• Vindt het een probleem dat mensen vaak geen aangifte doen van incidenten. Dat is wel nodig om 

daders effectief voor de rechter te brengen. Het OM gaat niet zelfstandig tot vervolging over bij 

relatief kleine incidenten in het uitgaansgebied. 

• Wijst op het spoeddebat over bemiddelingskosten. Ook bij dergelijke wanpraktijken doen mensen 

helaas zelden aangifte. 

• Kan door de lage aangiftebereidheid moeilijk analyseren voor welke nu onbekende problematiek 

aanvullende maatregelen nodig zouden zijn. 



 

Verslag vergadering rekeningcommissie Financiën en Veiligheid d.d. 4 juli 2018  4 

• Zegt toe in de driehoek met politie en OM expliciet te bespreken wat er speelt in de binnenstad en of 

er alles aan gedaan is om de situatie te verbeteren. Hierbij worden portiers en horeca betrokken, 

evenals het meldpunt discriminatie. Het punt van naar ervaringen vragen wordt ook betrokken. 

• Koppelt de uitkomst van het overleg terug en de vraag of er meer nodig is dan nu gedaan wordt. 

• Zal bij het ontbreken van gegevens bij een indicator in het vervolg aangeven waarom dat zo is. 

• Legt uit dat het ingewikkeld is te sturen op de indicator van veiligheidsgevoel, aangezien al het 

beleid samen hieraan bijdraagt. Andere indicatoren zijn betere sturingsinstrumenten. 

• Blijft elk jaar, mede aangespoord door commissieleden, scherpte zoeken in de indicatoren. 

• Heeft Groningen nadrukkelijk gemeld bij het ministerie om deel te nemen aan een experiment met 

legale wietteelt. Uit het onderzoek blijkt de materie weerbarstig. De wetenschappelijke opzet moet 

dusdanig zijn dat conclusies voor langere termijn houdbaar zijn. 

• Vult aan dat experimenten in meerdere steden en dorpen nodig zijn voor vergelijkbaarheid, dat 

eigenlijk alle coffeeshops in een gebied mee zouden moeten doen (twaalf in Groningen) en dat de 

vraag opkomt maar nog niet beantwoord kan worden hoe het verder gaat na het experiment. 

• Overlegt volgende week met alle coffeeshophouders en stuurt de raad meteen na het reces een brief 

waarin staat hoe het college aankijkt tegen deelname aan een experiment en welk type. 

• Ziet de landelijke politieke worsteling met legale wietteelt. De wettelijke ruimte moet er eerst nog 

komen, dit jaar zal er geen begin meer gemaakt kunnen worden met een experiment. 

• Voegt toe dat er ruimte is voor een of twee extra coffeeshops binnen het beleid. Het vergunnen 

daarvan is opgeschort in afwachting van een eventueel experiment. 

• Analyseert een aantal aspecten rond huiselijk geweld om hulpverlening beter af te kunnen stemmen. 

Een eerste analyse wordt aan het eind van dit jaar verwacht, maar is afhankelijk van de met 

betrokken instellingen te kiezen methodiek. 

• Licht toe dat er een stringent beleid geldt om altijd aangifte te doen bij geweld tegen mensen die een 

publieke taak uitoefenen. Het college ondersteunt programma's, onder meer agressietrainingen, maar 

doet geen extra inspanning om instellingen erop te wijzen omdat zij zich er al goed van bewust zijn. 

• Hoort graag wanneer er signalen van het tegendeel zijn en is dan bereid er opnieuw naar te kijken. 

• Beaamt dat de controles in de vergunde branche goed lopen. Tegelijk is de opgave groot. 

• Ziet een verschuiving in de niet-vergunde sector van openbare ruimte naar thuissituaties. De 

methode om dit te ontdekken is sterk verbeterd en er zijn meer uren aan besteed. Toch gaat het 

waarschijnlijk om een druppel op de gloeiende plaat. 

• Meldt dat het aantal dit jaar gesloten drugspanden al het totaal van 2017 overtreft, meer dan veertig. 

• Acht voortzetting van het beleid verstandig. Veel mensen begeven zich willens en wetens in 

drugshandelscircuits en organiseren eigen kweek.  

• Beaamt dat sommige mensen uit nood, bijvoorbeeld schulden, een verkeerde oplossing kiezen en 

schrikken van de maatregelen. Bij gezinnen is hier al oog voor. Soms werkt het beter mensen in hun 

huis te laten en te kiezen voor begeleiding of gedwongen afkicken om op het rechte pad te komen. 

• Wijst erop dat het anderzijds wel om een openbare-ordemaatregel gaat. 

• Werkt aan objectief weegbare factoren om te bepalen of sluiting de beste oplossing is. Uitgangspunt 

blijft dat je uitgezet wordt wanneer je met een wietkwekerij de buren in gevaar brengt en in 

criminele netwerken terechtkomt.  

• Heeft grote stappen gezet in het in kaart brengen van ondermijnende criminaliteit. Er is iemand 

aangesteld en er is een convenant over informatie-uitwisseling, onder meer met het regionale 

expertisecentrum. Het beleid is frappe-toujours. 

• Zegt toe de raad in het najaar vertrouwelijk te informeren over de stand van zaken. 

• Antwoordt dat het verschuiven van prioriteiten niet zo eenvoudig is, krachten zijn niet direct 

inwisselbaar. 

• Hoort graag specifieke punten uit de begroting die niet terugkomen in de jaarrekening. Dat hoort wel 

zo te zijn en antwoord zal onmiddellijk volgen. 

• Komt schriftelijk terug op de toezegging richting Partij voor de Dieren wat betreft het opnemen van 

dierenmishandeling als indicator voor huiselijk geweld. 

• Maakt zich niet extra ongerust over radicalisering en jihadisme. De betere samenwerking en 

veranderde procesgang hebben geleid tot meer casusoverleggen. 
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• Heeft iets beter grip op overlastgevende jeugdgroepen. Het blijft lastig onder de knie te krijgen in 

bepaalde wijken. 

• Was afgelopen maandag de hele dag bij de onderhandelingen in Den Haag over het 

aardbevingsdossier. Er is volstrekte duidelijkheid gekomen over de versterking van de 1588 

woningen. 

• Gelooft in de oprechte bedoelingen de gaswinning zo snel mogelijk naar nul terug te brengen. Het is 

nu zaak de komende maanden tot een uitwerking te komen die de regio perspectief biedt wat betreft 

versterking, procesafhandeling en economie. 

 

B.1.b. Programma's 11-14, Paragrafen 3-6, 8-10, Jaarrekening, Accountantsrapport (29 juni 2018) 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

• Vindt het goed te zien dat klanttevredenheid een ruime voldoende scoort. 

• Vraagt zich af of de situatie bij het Noordelijk Belastingkantoor nu helemaal op orde is. 

• Nuanceert het mooie rekeningresultaat. De schuldquote stijgt naar verwachting boven de 100%. 

Klopt het dat er in 2019 weer een stresstest is en ziet het college deze met vertrouwen tegemoet? 

• Complimenteert de organisatie dat er door hard werk nu wel een goedkeurende verklaring is. 

• Verzoekt specifiek in te gaan op de aanbeveling afzonderlijk te rapporteren over alle percelen, 

inclusief een jaarlijkse onderbouwde waardering en beoordeling. 

• Wijst op de verbazing van de accountant dat niet-gerealiseerde toevoegingen en onttrekkingen aan 

reserves wel worden verwerkt en dat deze na realisering niet worden aangepast. Wil het college deze 

afwijkende werkwijze aanpassen? 

Mw. Akkerman (VVD): 

• Is positief over de toegenomen klanttevredenheid bij de publieksbalies. 

• Is blij dat de grote inzet heeft geresulteerd in een goedkeurende verklaring. 

• Blijft scherp op het weerstandsvermogen dat minimaal op 1,0 zou moeten blijven. 

• Oppert stappen te zetten om de schuldpositie te verlagen met het oog op het risico van stijgende 

rentestanden. 

• Is benieuwd of het college mogelijkheden ziet de ozb te verlagen nu de opbrengsten hoger zijn dan 

verwacht. 

Dhr. Sijbolts (Stad en Ommeland): 

• Is voor een nieuwe huisstijl in de kleuren groen en wit. 

• Deed meerdere pogingen het piepsysteem af te schaffen. Het leidt tot onnodig veel vergaderingen 

waarbij collegebeleid wordt uitgelegd en coalitiepartijen het college lof toezwaaien. 

• Complimenteert dat er zoveel werk verzet is dat er tegen de verwachting van de accountant in dit 

jaar al een goedkeurende verklaring is. Medewerkers en college mogen hier trots op zijn. 

• Ziet dat fouten en onzekerheden bij Europese aanbestedingen een repeterend karakter hebben. Wat 

gaat het college eraan doen om dit te voorkomen? 

• Sluit aan bij ChristenUnie wat betreft de hoge schuldpositie. 

• Hoopt dat de VVD er nu wel heil in ziet om de ozb te verlagen. 

• Sluit aan bij ChristenUnie wat betreft reservemutaties en lijkt het goed met de huidige raad hier nog 

een besluit over te nemen. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

• Betreurt dat de voorspelbaarheid niet groter is. De afwijkingen boven een half miljoen beslaan vier 

pagina's en zijn verklaarbaar, maar wel vervelend vanuit bestuurlijk oogpunt. 

• Nuanceert het positieve resultaat. Eigenlijk is 15 miljoen euro teveel uitgegeven. De conjunctuur 

zorgt voor 8,6 miljoen euro winst op grondzaken, dat compenseert. 

• Ziet graag dat begrote bestedingen ook plaatsvinden om belangrijke doelen te behalen, dat is in 2017 

niet altijd gelukt. 

• Vindt dat gemeenten zouden moeten profiteren van het feit dat er landelijk meer geld beschikbaar is. 

• Hoopt dat de langer durende outsourcing van ICT straks wel geld oplevert. Hoe staat het hiermee? 

• Vindt de iets gestegen inhuur van extern personeel fors en pleit voor reguliere contracten voor 

regulier werk.  

• Betreurt dat blijkbaar te weinig is ingezet op trainees en dringt erop aan hier werk van te maken. 
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• Roemt het vrijwel geheel realiseren van de bijna 60 miljoen euro aan bezuinigingen. 

• Is blij met de grote stappen die gezet zijn om tot een goedkeurende verklaring te komen. 

Dhr. Lammers (Student en Stad): 

• Valt de verlaagde waardering van dienstverlening op, van 7,2 naar 6,9 terwijl het doel 7,5 was. De 

tevredenheid over publieksbalies, digitale dienstverlening en KCC nemen toe. Welke verbeterpunten 

zijn er nu? 

• Ziet grote voordelen in het digitaal visueel overbrengen van informatie en ziet dat graag terugkomen. 

• Is blij met de goedkeurende verklaring. 

• Valt de hoge schuldpositie en de dalende solvabiliteit op en sluit aan bij de vraag van VVD over 

renterisico. 

• Vraagt of de vrijgevallen 304.000 euro voor extra trainees alsnog daaraan zal worden uitgegeven. 

Dhr. Van der Glas (GroenLinks): 

• Complimenteert alle medewerkers die hard gewerkt hebben om de beginbalans op orde te krijgen en 

een goedkeurende verklaring te verdienen. 

• Sluit aan bij de vraag van de ChristenUnie wat betreft de aanbeveling over percelen. 

• Noemt de aanloopproblemen van het Noordelijk Belastingkantoor een harde leerschool die voor veel 

mensen pijnlijk was. Excuses zijn op hun plaats, maar ontbreken in een zakelijke brief aan klanten. 

• Vindt het een goed uitgangspunt Stadjers alles uit hun afval te laten halen. De afvalstoffenheffing 

scoort een derde plek, terwijl Groningen met de algehele lasten de dertiende plek bezet. 

• Is tevreden dat het beoogde aantal stageplekken en traineeships is behaald. 

• Kreeg met de pilot anoniem solliciteren geen antwoord op de vraag of afkomst een rol speelt en 

roept op de resultaten van de provinciale pilot tegen het ligt te houden. Afspiegeling is belangrijk. 

• Roept op in de hele organisatie te leren van de creatieve stimulans die uitgaat van de aanpak van 

duurzame grond-, weg- en waterbouw. Duurzame inkoop is meer dan het afvinken van criteria. 

Mw. Coenen (100% Groningen): 

• Complimenteert organisatie en college met de goedkeurende verklaring. 

• Begrijpt een deel van de argumenten voor extra externe inhuur wel, maar wijst erop dat de 

2,3 miljoen euro equivalent is aan vijftig medewerkers. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

• Ziet liever een persoonlijk contact waar dat kan en digitaal waar dat moet. Digitalisering moet geen 

vanzelfsprekendheid zijn. 

• Sluit aan bij Student en Stad wat betreft trainees. Er is behoefte aan verjonging. 

• Betreurt de onttrekking van bijna 6 miljoen euro uit de AER voor Airport Eelde. 

• Vraagt of het problemen oplevert voor het weerstandsvermogen dat de ontwikkelingen van de 

Zuidelijke Ringweg met bijbehorende risico's niet zijn meegewogen. 

• Hoopt dat er afstemming komt met het Rijk over de zorgelijke risico's van jeugdzorg en BUIG. 

• Vindt de risico's van 4 miljoen euro op het Forum bezwaarlijk. Is er zekerheid te geven dat dit niet 

verder oploopt? Is het nodig een extra marge op te nemen in het weerstandsvermogen? 

• Is bezorgd over de stijgende bouw- en personeelskosten. Hoe valt dit beter te voorzien? 

• Is blij met de ingeslagen weg op het gebied van duurzaamheid. 

• Noemt de schuldenlast zorgelijk en ziet graag dat alle leningen bij kritische banken worden 

aangetrokken in plaats van maximaal 25 miljoen euro. 

• Vraagt wat het college ervan vindt dat Groningen de hoogste hondenbelasting van Nederland kent. 

• Is verheugd dat ICT-werknemers sneller dan verwacht een andere baan vonden en hoopt op een 

verdere inhaalslag om sleutelposities te bezetten. 

• Vertrouwt erop dat natuurlijk verloop ervoor zorgt dat de organisatie verjongt. Er zijn veel oudere 

medewerkers in dienst. 

• Complimenteert het college met de bed-bad-broodvoorziening. 

Dhr. Bolle (CDA): 

• Sluit aan bij Student en Stad wat betreft waardering van dienstverlening. 

• Wijst erop dat er vanaf januari 2017 geen nieuwe declaraties meer online gepubliceerd worden. 

• Vindt het een goede zaak dat er weer structurele exploitatieruimte is, ook al lijkt de eerdere disbalans 

ook veroorzaakt te zijn geweest door een foutieve berekening. 
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• Onderschrijft van harte dat het college het weerstandsvermogen boven 1,0 wil houden. 

• Wijst wel op de omvangrijke grondposities met bijbehorende risico's en de te hoge schuldquote. Op 

lange termijn daalt de solvabiliteit. 

• Looft het verzette werk en het financieel verbeterplan, dat ook gewoon nodig was. Nu is het zaak te 

zorgen voor borging en opvolging van de aanbevelingen van de accountant. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

• Mist voor het tweede jaar op rij de accountant. Is afgesproken dat hij niet aanwezig is? Nu zijn er 

inloopspreekuurtjes achter gesloten deuren en geen openbaar gesprek. 

• Verbaast zich dat meer geld bestemd is dan het positieve resultaat. 

• Hoort al jaren dat de voorspelbaarheid beter zou kunnen. Ziet het college verbetering? 

• Roept op gewoon op te schrijven per voor- en nadeel wat er nu wel of niet voorzienbaar was. Bij 

afwijkingen staat er soms 'grotendeels voorzienbaar' of 'grotendeels niet voorzienbaar', maar welk 

deel was dan wel en niet te voorzien? 

• Concludeert dat 27% van de afwijkingen voorzienbaar was, de rest (deels) niet. 

• Ziet een stijgende lijn wat betreft het voorkomen van vrijval aan middelen voor extra beleid, maar 

het betreft nog steeds bijna 6 op 20 miljoen euro. Hoe beoordeelt het college dat aan het eind van 

deze bestuurlijke periode? 

Dhr. Luhoff (D66): 

• Vindt een afwijking van 12,9 miljoen euro op een totaal van 1 miljard euro best knap. Ook is het 

logisch dat ontwikkelingen doorgaan na het sluiten van de boeken voor de jaarrekening, zoals het 

bekend worden van tekorten in de jeugdzorg. 

• Geeft de organisatie een groot compliment. De accountant had niet verwacht dat het binnen een jaar 

zou lukken een goedkeurende verklaring te bereiken, dat is wel gelukt. 

• Lijkt het verstandig de volgende raad en coalitie de indicatoren tegen het licht te laten houden met 

het onderscheid wat leuk is om te weten en wat noodzakelijk.  

• Vindt het goed dat bij elk programma is opgenomen wat de risico's met vennootschapsbelasting zijn 

als reminder wat de markt ook zou kunnen doen en welke bezuinigingen niet gehaald zijn. 

• Ziet dat het weerstandsvermogen boven de 1,0 zit, maar bij grote schommelingen kan de nood zo 

weer aan de man zijn gezien de solvabiliteit en de schuldquote. 

• Vraagt hoe het staat met de nieuwe visie op digitale dienstverlening. De doelstelling is nog niet 

gehaald. 

De voorzitter: 

• Wijst SP erop dat de vorige keer is toegelicht waarom de accountant volgens afspraak afwezig is. 

 

Schorsing 21.53 – 21.58 uur 

 

Wethouder Schroor: 

• Dankt de commissie voor de vele loftuitingen richting de organisatie en heeft vorige week de 

medewerkers tijdens een bijeenkomst in Buckshot bedankt voor hun ongelofelijke inzet om een 

goedkeurende verklaring te kunnen krijgen. 

• Zet met het verbeterplan in op het vasthouden van die prestatie, want de extra capaciteit om de 

afkeurende verklaring om te buigen blijft niet beschikbaar. 

• Wil met de systematische aanpassingen eerder komen tot een eindejaarsafsluiting en wellicht in de 

toekomst zelfs tot maandafsluitingen. 

• Is blij met de goede lijn van het weerstandsvermogen en wil dat graag vasthouden. 

• Heeft de indruk dat het Noordelijk Belastingkantoor grotendeels op orde is. Het samenvoegen van 

beide organisaties en systemen is gepaard gegaan met extra inhuur en gedegen voorbereid. De 

nieuwe applicatie zorgde echter voor aanloopproblemen met facturen en brieven, met name de 

conversie en aggregatie van adressen. 

• Vervolgt dat het nu goed op schema ligt. Bij de terugblik na de zomer zal blijken dat het redelijk 

goed is gegaan. Er zijn wel degelijk excuses aangeboden in persoonlijke brieven. 

• Antwoordt dat de stresstest een jaar na de verkiezingen plaatsvindt volgens planning en ziet deze met 

vertrouwen tegemoet. 
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• Neemt de aanbevelingen van de accountant ter harte, ook die over beheersing van bezittingen. 

• Wil naar een systeem toe dat automatisch verschillende scenario's doorrekent. In Rotterdam zijn hier 

experimenten mee. Dit maakt dat sneller en flexibeler geschakeld kan worden dan bij een 

handmatige aanpak, het zorgt voor grip en verfijnde beheersing. 

• Vervolgt dat de medewerker die hiermee bezig is al op bezoek is geweest in Almere en Rotterdam 

om nieuwe ideeën op te doen. Groningen wil trendloper worden op dit punt. 

• Antwoordt dat de wijze van onttrekking aan de reserves in 2019 op de agenda komt van de 

auditcommissie om de nieuwe raad hierover te adviseren. 

• Legt uit dat de AER de ondergrens van 20 miljoen euro heeft bereikt. Onttrekkingen gaan nu uit de 

reserve Grondzaken, die ook onderdeel uit maakt van het weerstandsvermogen. 

• Licht toe dat de ozb-opbrengsten hoger zijn omdat het areaal groter is dan begroot. Er zijn meer 

woningen en bedrijven met een hogere taxatiewaarde. Het betreft een autonome groei. 

• Voegt toe dat het ozb-tarief vastgesteld wordt op basis van de beoogde opbrengst.  

• Voorspelt dat de tarieven een jaar verlengd worden met indexering. Verlagen kan altijd, maar kost 

geld. Bij precario is wel sprake van 8% overschot dat terug zal vloeien door een verlaging. 

• Verwacht niet dat de rentestijging de gemeente de komende jaren zal raken, omdat er veel langdurig 

is weggezet. De gemeente heeft het renteomslagpercentage zelfs iets kunnen verlagen ondanks de 

stijgende rentes. Bij grote schommelingen zijn wel maatregelen nodig, nu is het goed beheersbaar. 

• Wijst erop dat andere gemeenten geen goedkeurende verklaring hebben gekregen op Europese 

aanbestedingen, Groningen wel. Fouten die gemaakt zijn betreffen bijvoorbeeld het bier in de 

Oosterpoort dat aanbesteed had moeten worden. Er zijn verbetermaatregelen op gezet. 

• Vindt een afwijking van 1,5% ten opzichte van de voortgangsrapportage niet slecht. Een groot deel 

komt door de herziening van de grondexploitaties. Het is complex deze voor de 

voortgangsrapportage gereed te hebben, zeker gezien het vele werk van het afgelopen jaar. 

• Zal in het vervolg duidelijker opschrijven welk deel onvoorzienbaar was, bijvoorbeeld de genoemde 

herziening van grondexploitaties (15 miljoen euro). 

• Legt uit dat de raad via diverse besluiten voorbestemmingen heeft gedaan de afgelopen tijd, die 

allemaal samenkomen tijdens het ene integrale afwegingsmoment. Het is aan het college om 

gedurende het jaar in de gaten te houden en te waarschuwen of het niet te veel uit elkaar loopt. 

Uiteindelijk sluit de rekening zonder aantasting van het weerstandsvermogen. 

• Geeft bij elke dekking van voorstellen ook aan wat de gevolgen zijn voor reservepositie en 

weerstandsvermogen. 

• Rapporteert grote meevallers apart, net zoals de structurele ruilmiddelen die mogelijk vrijvallen. 

• Verklaart de externe inhuur door de overgang naar het Noordelijk Belastingkantoor en de 

outsourcing van ICT. Vanwege de baangarantie wordt vacatureruimte deels eerst met externen 

opgevuld zodat mensen eventueel over kunnen stappen. 

• Heeft de ambitie zoveel mogelijk mensen in dienst te hebben met een gezonde flexibele schil, zeker 

bij grote transities. 

• Verbaast zich ook over de afname van algehele klanttevredenheid terwijl veel indicatoren juist beter 

scoren en laat dit uitzoeken. 

• Gaat de vrijgevallen 304.000 euro voor trainees geheel herbestemmen voor trainees. Er zijn veel 

aanmeldingen. 

• Verwacht geen hele grote risico's van de Zuidelijke Ringweg omdat het geen gemeentelijk project is, 

al kan er wel sprake zijn van langere plan- en personeelskosten die al dan niet te verhalen zijn. 

• Berekent risico's altijd door op basis van de jaarlijkse herijking. 

• Antwoordt dat kritisch bankieren maximaal gebeurt, maar dat deze banken de omvang van de 

leenbehoefte niet aan kunnen. 

• Meldt dat de gemeentesecretaris de online publicatie van declaraties op orde aan het brengen is. 

• Heeft in het verbeterplan aandacht voor het borgen van de geboekte vooruitgang en het minder 

kwetsbaar maken van het systeem. Soms bezit een enkeling specialistische kennis. De aangescherpte 

BBV-regels vereisen ook veel inspanning. 

• Kan een deel van de 6 miljoen euro vrijval nieuw beleid goed verklaren. Zo is de fietsstrategie door 

extra overleg met omwonenden vertraagd waardoor het in een andere jaarschijf valt. Afpellend valt 
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er weinig daadwerkelijk vrij en is sprake van een stijgende lijn. 

• Heeft bij een aantal projecten een tandje bijgezet om een inhaalslag te maken om ze verder te krijgen 

dan planvorming. 

• Pleit al langer voor een continu proces om elke twee tot drie jaar de indicatoren aan te scherpen en 

vooral een aantal te elimineren, zodat de rapportage eenvoudiger en kleiner kan. 

• Benoemt steeds het risico van vennootschapsbelasting om er rekening mee te houden. 

• Wijst erop dat het Infoversum als semipublieke stichting niet goed draaide, marktpartij DOT doet het 

nu prima. 

• Meldt dat de nieuwe visie op digitale dienstverlening beschikbaar komt voor de 

collegeonderhandelingen. Het gaat om een complete transitie van ICT als ondersteunende dienst naar 

een voorwaarden scheppende service om samen te werken met burgers. 

 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 22.33 uur. 


